

လိပ်ကကြော်အဘူဉ် 20

ဆာဂုဆာဝါဘဉ် DeKalb ကီရ်ရုဉ်ခိးထံဉ်ကွီလီကဝီဟံဉ်ဖိယိဖိကိးဂု၊

ဆာဂုဆာဝါဘဉ်နုလုနံဉ်ထီဉ်သီလီ၊ ယသုဉ်ပိးသးဝးလုယကစးထီဉ်ဘဉ်တံအသီလု ၂၀၂၁ အပူလီ၊ စံးဘျးဘဉ်ပပုတတပု မယုဉ်မသကိးတံခဲလုဉ်လုနုတံသးစွံကတု၊ တံမတံဆုဉ်၊ တံဝံသးစု၊ ဒီးတံသုဉ်သးစုလု ၂၀၂၀ အပူနုဉ်လီ၊ ယအိဉ် ခိးကွီလီဘဉ်တံခွဲးဂုယဉ်ဘဉ်လုကမဝံတံထီဉ်ကွီတံမလီနံဉ်လုအဂုဒီးကံကံကျုကျုလုတံဆာကတီလုတံတသုဉ်ညါတ ယဉ်ဆိဟံတံတသုနီတမံဘဉ်အံအဘဉ်စုနုဉ်လီ၊

ယစံးဘျးဘဉ်စုကိးပပုမတံဖိတဖဉ်လုအအိဉ်ဒီးမုဒါလုအကမတံလုတမတံဘဉ်ဝဲနီတဘျီတချုးလုတံကုဉ်ဘဉ်ကုဉ်သု တံစံဉ်စီဂံထံး၊ ဒီးကီရ်ရုဉ်ကွီလီကဝီအသးခုဒိဉ်မးလုတံနုဉ်အဂီနုဉ်လီ၊ ယသုဉ်ပိးသးဝးတံဒိဉ်မးလုယထံဉ်ဘဉ်တံကွီသ ရဉ်အါဂုလုဟဲကုကဒါကုဖဲတံလဲဟးစုဝါအိဉ်သကိးကွီတဖဉ်လုနံအံအပူအခါနုဉ်လီ၊ ပုအါဂုဟံဖျါထီဉ်အဝဲသုဉ် အတံဟုဉ်လီသးမတံလုပပုမလီတံဖိတဖဉ်အဂီဒီး သုဉ်ပိးသးဝးဘဉ်ယးဒီးတံဟဲကုထီဉ်ကဒါကုကွီဖဲတံသုဉ်ထီဉ် နုဉ်လီ၊ ဖဲယတံလဲအိဉ်သကိးအကတီ၊ ယမနုဉ်ဘဉ်တံခွဲးဂုယဉ်ဘဉ်လုယထံဉ်ဘဉ်တံပုဖျးတံဂီပနီဉ်၊ တံမကဆီစု အသနုတဖဉ်၊ ဒီးပုမတံဖိတံအိဉ်ဖျိတဖဉ်လုတံမအီလုအုထုဉ်နုးအဖိခိဉ်နုဉ်လီ၊ ဒ်ပမတံဆုညါဒီးတံမလီမဒီး ကျုဉ်ကျုဉ်ဟံဖျိအသိး၊ ဝံသးစုသုဉ်ညါလုယဒိကနုဉ်နုတံဘဉ်ယိဉ်တဖဉ်နုဉ်တကု၊ ယတအိဉ်ဒီးမဆံးလီစုလီတံတတံ တဖဉ်ဘဉ်၊ ဘဉ်ဆဉ်ယအိဉ်ဒီးတံသးဆုဉ်ခိဖျိလုနုတံဖဲတံမတဖဉ်အယိနုဉ်လီ၊

တံသုဉ်ထီဉ်တံအိဉ်ကတီသး

ခိဉ်ယုလုအပူဖျးဒီးပုဒီးတံအိဉ်ဆုဉ်အိဉ်ချု လုတံသိဉ်လိမဲဉ်သကိးမဲဉ်အဂီနုဉ် မုဝဲပတံအရုဒိဉ်ကတံနုဉ်လီ၊ တံဖဲတံမ ကရုဉ်စုးကါဝဲတံသုဉ်ထီဉ်တံအိဉ်ကတံကတီသးအတီပတီတဖဉ် လုကမလီတံတံသုဉ်ထီဉ်ဒီးကွီကိးဖျုဉ်ဒီး အိဉ် ကတံကတီသးလုကတုလီဉ်မုဉ်ပုမတံဖိတဖဉ်ဒီးပုကွီဖိအတံဟဲကုကဒါကုဆုတံမလီမဒီးခိဉ်ယုလုအပူဖျးနုဉ် လီ၊ DCSD ကွီတံအိဉ်ကတံကတီသး ပဉ်ယုဉ်ဒီးတံယိသမံထံအရုဒိဉ်လုလံတဖဉ် -

- တံဒီးအနီကစံတံပိးတံလီ (PPE) ဒီးတံမကဆဲကဆီတံဖိတံလံတဖဉ်
- တံရုလီတံကဆဲကဆီတံဖိတံလံဒီးတံစုးကါအကျိအကျဲတဖဉ်
- တံဟံလီဆုဉ်နုးအိဉ်စီစုယံလီဉ်သးဒီးပုဂုဒီးတံရံကျဲဟံစီစုတံလီတံကျဲတဖဉ်
- တံမနုဉ်ထံ
- ထံအကျိအကျဲဒီး HVAC တံမအကျဲသနုတဖဉ်
- COVID-19 ကွီတံပုဖျးတံဂီတံဟံပနီဉ်

ဖဲ DCSD အိဉ်ကတံကတီသးလုတံအိးထီဉ်ကဒါကုကွီတဖဉ်အဂီအခါ၊ DCSD တံသုဉ်ထီဉ်တဖဉ်ကတံကတီသး အယုဉ်အိဉ်ဝဲ ၇၅% နုဉ်လီ၊ တံသုဉ်ထီဉ်တံအိဉ်ကတံကတီသးအံမုဝဲတံမအကျိအကျဲလုအဆဲးမအသးကွီကွီဒီး ကီရ်ရုဉ်ကွီလီကဝီခိဉ်နုကဆဲးမတံဟးခိဉ်တံသုဉ်ထီဉ်တဖဉ်ဒီးသမံသမိးကျဲအကျိအသိတဖဉ်ဒီးတံပုဖျးတံသိဉ်တံသီ သနီတဖဉ်ဖဲပုကွီဖိတဖဉ်ဒီးပုမတံဖိဟဲကုကဒါကုဆုမဲဉ်-သကိး-မဲဉ်တံသိဉ်လီဝံအလီခံနုဉ်လီ၊

ဒ်ဟံဖျါထီဉ်တံအသးတချုးနံဉ်ထီဉ်သီအသိး၊ ဖဲအုဉ်လဲထီဉ်လဲထီဒီးသနုထီဉ်အသးလုတံနုဉ်ကျဲလု ဘဉ်တံမသီထီဉ်အီလု CDC ပဉ်ယုဉ်ဒီးတံလုမအသးသုအယုဉ်ဒီးကွီတဖဉ်အတံသုတံဘဉ်လုကစုးကါတံမဖဲလီတံမအကျဲသနုအရုဒိဉ် ယံခါလုကမစုလီ၊ COVID-19 တံဘဉ်ကုဘဉ်ကံတံလီဘဉ်ယိဉ်တဖဉ်လုကွီတဖဉ်အပူနုဉ်လီ၊ တံစုးကါတံမအကျဲ သနုတဖဉ်အံကမုဝဲတံအရုဒိဉ်အခိဉ်သုဉ်လုကမလီတံပပုမတံဖိဒီးပုမလီတံဖိတဖဉ်ကအိဉ်ဒီးတံပုဖျးဖဲတံဆါ သကြိဉ်အံအကတီနုဉ်လီ၊

တၢ်မၤဖၢၢ်လိၤတၢ်မၤအကျဲသန့တဖၣ်

CDC အတၢ်မၤဖၢၢ်လိၤတၢ်မၤအကျဲသန့အရၢဒိၣ်ယၢ်ခါလၢကမၤဖျၢၤလိၤ COVID-19 အတၢ်လိၤဘၣ်ယိၣ်အပတီၢ်တၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤဒီး တၢ်ဆါဘၣ်ကၢ်လၢက့ၢ်အပူၤတဖၣ်မ့ၢ်ဝဲ -

- တၢ်စူးကါအိၣ်ထီၣ်ဒီးစူးကါနီၣ်ကျိၢ်ဘၢမဲၣ်ဘၣ်ဘၣ်
- တၢ်အိၣ်စိၤစုၤယံၤလိၣ်သးဒီးပုၤဂၤအါကတၢ်တသ့ဖဲအသ့
- တၢ်သ့စု
- တၢ်မၤကဆၢဒီးတၢ်မၤသံတၢ်ယူးတၢ်ယၢ်
- တၢ်ဆဲးကျိၢ်တၢ်လူၤပိၣ်ထွဲထီၣ်လၢတၢ်မၤယုၣ်မၤသကိးတၢ်ဒီး DeKalb တၢ်အိၣ်ဆူၣ်အိၣ်ချ့ ကမံးတံၢ်

ပဟ့ၣ်ဂံၢ်ဟ့ၣ်ဘါပုၤမၤလိၤတၢ်ဖိတဖၣ်လၢကစူးကါမၤက့ၢ်တၢ်မၤအကျဲသန့တဖၣ်အံၤအခဲအံၤ, ဒ်သိးဒီးဖဲအဝဲသ့ၣ်ဟဲက့ၤကဒါက့ၤ အခါကစးထီၣ်ထီၣ်နီၣ်ကျိၢ်ဘၢမဲၣ်, ဒီးတၢ်သ့စုတဖၣ်မ့ၢ်တၢ်လၢအကညီနီၣ်ဝဲဒီးမၤဝဲဒ်အလုၢ်အလၢ်ညီနီၣ်အသိးန့ၣ်လိၤ.

ဖဲတၢ်သ့စုမ့ၢ်ဝဲကျဲအရၢဒိၣ်တဘိလၢကပတုၣ်တၢ်ဆါယၢ်အတၢ်ရၢလိၤအသးဒီးမၤဖျၢၤလိၤတၢ်ရၢလိၤ COVID-19 တၢ်ဆါယၢ် အတၢ်လိၤဘၣ်ယိၣ်အသိး, တၢ်သ့စုဒီးဆးပွၣ်ဒီးထံအစုၤကတၢ် ၂၀ ဖဲးကိး မ့တမ့ၢ် စူးကါတၢ်မၤကဆၢစုၤလၢအပၣ်ယုၣ်ဒီး သံးစိထံအစုၤကတၢ် ၆၀% ဖဲဆးပွၣ်ဒီးထံတအိၣ်ဘၣ်အခါ - မၤဖျၢၤလိၤတၢ်ဆါယၢ်တၢ်ရၢလိၤသးလၢအဒုးအိၣ်ထီၣ် တၢ်ဆူး တၢ်ဆါသ့, ဒ် CDC တဲၤဖျါဝဲအသိးန့ၣ်လိၤ. ထံလၢ ဒီး ထံခူၣ် မၤစိက့ၢ်တၢ်ဆါယၢ်အနီၣ်ဂံၢ်ထဲသိးသိးလၢနစုအဖိခိၣ်န့ၣ်လိၤ.

တၢ်ပုၤဖျဲးတၢ်သိၣ်တၢ်သိသနီၣ် ယုၣ်ဒီးတၢ်အိၣ်ဆူၣ်အိၣ်ချ့တၢ်န့ၣ်ကျဲတဖၣ်လၢဘၣ်တၢ်ထုးထီၣ်ဟ့ၣ်လိၤအိၣ်လၢ တၢ်ဖိၣ်ဂံၢ်တၢ်ဆါဒီးတၢ် ဟ့ၣ်တၢ်ဒီးသအဖဲထၢၣ်တဖၣ် (Centers for Disease Control and Prevention (CDC) ဒီး DeKalb ကိၢ်ရၢၣ်က့ၢ်လိၢ် ကဝီၤတၢ်အိၣ်ဆူၣ်အိၣ်ချ့ ကမံးတံၢ် ကမၤဖၢၢ်လိၤ COVID-19 အတၢ်ရၢလိၤအသးန့ၣ်လိၤ. လၢတၢ်လိၣ်ဘၣ်အါထီၣ်တၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤ လၢတၢ်သ့စုဘၣ်ဘျိးဘၣ်ဒါအဂီၢ်, ဝံသးစုၤလဲၤက့ၢ်ဖဲ [CDC ပုၣ်ယဲၤသန့တဖၣ်](https://www.cdc.gov/media/releases/2020/s110520-covid-19-schools), ဒီးတၢ်မၤဆူၣ်ရဲၣ်ကျဲ COVID-19 ဘၣ်ထွဲ တၢ်န့ၣ်ကျဲတဖၣ်အဂီၢ်, ဝံသးစုၤလဲၤက့ၢ်ဖဲ <https://www.dekalbschoolsga.org/school-reopening/safety-protocol/>.

ပုၤမၤတၢ်ဖိတဖၣ်ဒီးက့ၢ်တၢ်မၤအဂၤတဖၣ်

ပနၢ်ဟံၤလၢပုၤမၤတၢ်ဖိတဖၣ်မၤတၢ်လၢအဂၤကတၢ်လၢအဝဲသ့ၣ်အဟံၣ်ဖိဖိတဖၣ်ဒီးအဝဲသ့ၣ်အတၢ်အိၣ်ဘိၣ်အိၣ်ညီတဖၣ်အဂီၢ်န့ၣ် မ့ၢ်ဝဲ တၢ်လၢအလိၢ်အိၣ်ဝဲသပုၤကတၢ်လၢကဆိၣ်ထွဲပုၤမၤလိၤတၢ်ဖိတဖၣ်ဒီးကိၢ်ရၢၣ်က့ၢ်လိၢ်ကဝီၤန့ၣ်လိၤ. ပုၤမၤတၢ်ဖိတဖၣ်နီၣ်တီၣ်ဖျါထီၣ်တၢ်ယု ထီၣ်တၢ်လိၣ်ဘၣ်တဖၣ်, လၢအမ့ၢ်တၢ်မၤအကျဲသန့လၢအမ့ၢ်ဝဲနတၢ်မၤနီၣ်မၤယါတၢ်ဘၣ်ယိၣ် မ့တမ့ၢ် တၢ်လိၣ်ဘၣ်တဖၣ်လၢအအိၣ်ဒီးန့ၣ် တဖၣ်ဖဲနဟဲက့ၤကဒါက့ၤဆူတၢ်သ့ၣ်ထီၣ် မ့တမ့ၢ် နတၢ်မၤတၢ်ရဲၣ်လိၤကျဲလိၤန့ၣ်လိၤ. ပုၤမၤတၢ်ဖိခဲလၢ်ယုထီၣ်တၢ်လိၣ်ဘၣ်တဖၣ် သ့လိၤ. ဒ်လဲၣ်ဂ့ၤ, တၢ်မၤမူဒါအဂၤတဖၣ် (AWA) တလိၤကၢ်လိၣ်အသးလၢပုၤမၤတၢ်ဖိခဲလၢ်အဂီၢ်ဘၣ်. AWA န့ၣ်ဒီးသန့ထီၣ်အသး လၢပုၤမၤတၢ်ဖိအမူဒါဂံၢ်ခိၣ်ထံးတဖၣ်န့ၣ်လိၤ. ပုၤမၤတၢ်ဖိအတၢ်မၤလိၣ်ဘၣ်အဝဲသ့ၣ်တဖၣ်ကထံၣ်လိၣ်သးလၢမဲၣ်သကိးမဲၣ်, ဝံဒီးတၢ်မၤစိ တၢ်လၢအယံၤန့ၣ်တၢ်တကြးမၤအါထီၣ်အိၣ်ဘၣ်န့ၣ်လိၤ. တၢ်ကြးဆိကမိၣ်စ့ၢ်ကိးတၢ်ယုထၢအကျဲလိၤဆိအဂၤ, ဒ်အမ့ၢ် တၢ်မၤဘၣ်လိၣ် တၢ်မၤတၢ်ရဲၣ်လိၤကျဲလိၤ မ့တမ့ၢ် တၢ်မၤတၢ်လိၢ်တၢ်ကျဲ/လိၢ်ကဝီၤအဂၤန့ၣ်လိၤ.

ပုၤမၤတၢ်ဖိလၢအကြးဝဲဘၣ်ဝဲတဖၣ် ကကြးဝဲဘၣ်ဝဲဒီးပတံထီၣ်တၢ်မၤဘၣ်လိၣ်ဖိးမံတၢ်လၢ ပုၤအမဲရကၢဖိလၢအိၣ်ဒီးက့ၢ်ဂီၤတလၢပုၤ သဲးတၢ်သိၣ်တၢ်သီ (Americans with Disabilities Act (ADA) အဖိလၢ်န့ၣ်လိၤ. ပုၤမၤတၢ်ဖိတဖၣ်, လၢအနၢ်လၢအဝဲသ့ၣ်အိၣ်ဒီး ကသံၣ်ကသီတၢ်အိၣ်သးဒီးကြးဝဲဘၣ်ဝဲလၢ ADA တၢ်မၤဘၣ်လိၣ်တဖၣ်, ကဘၣ်မၤပုၤ ADA လံၢ်ပတံထီၣ်တၢ်ဒီးဟ့ၣ်လိၤတၢ်ဆိၣ်ထွဲ မၤစၢၤကသံၣ်ကသီတၢ်အုၣ်သးလၢကစးထီၣ်တၢ်မၤအကျဲအကျဲန့ၣ်လိၤ. ပုၤမၤတၢ်ဖိဂံၢ်ဘါဝဲကျိၤ ဟ့ၣ်လိၤသးမၤတၢ်လၢကခိဆၢမၤလဲၣ် ပတံထီၣ်တၢ်မၤအကျဲအကျဲဒိတကတီၢ် ဒီး, ဖဲတၢ်မ့ၢ်အုၣ်ကိးဟ့ၣ်ခွဲးအိၣ်အခါ, ဒီးတၢ်ဒုးအိၣ်ထီၣ်တၢ်တိၢ်ကျဲလၢအဘၣ်ဘျိးဘၣ်ဒါန့ၣ်လိၤ.

ဖဲမုာ်အိၣ်ဒီးတၢ်ဘၣ်ယိၣ် မ့တမ့ၢ် တၢ်သံက့ၢ်တဖၣ်အခါ, ဝံသးစူဟ့ၣ်ခိဟ့ၣ်နီၤလီၤအဝဲသ့ၣ်ဒီးနပုၤပာ်ဆူၣ်က့ၢ်တၢ်န့ၣ်တက့ၢ်. နက့ၢ်ကဒါက့ၢ်မ့ၢ်တသ့တဘျီယိၣ်ဘၣ်န့ၣ်, ယသ့ၣ်ညါလၢတၢ်အံၤမ့ၢ်ဝဲတၢ်ဆၢတံၢ်လၢအကီၢ်န့ၣ်လီၤ. ဝံသးစူမၤလီၤတၢ်လၢနမ့ၢ်တိၣ်ဖျါထီၣ်တစီၢ်တလီၢ်တၢ်လိၣ်ဘၣ်ယုထီၣ်န့ၣ်, တၢ်ကက့ၢ်ကဒါက့ၢ်နတၢ်ဘၣ်ယိၣ်တဖၣ်ဒီးဘၣ်တၢ်က့ၢ်ထံဆိကမိၣ်အီၤလၢကီၢ်ရၣ်ကိၢ်လီၤကဝီၤန့ၣ်လီၤ. တၢ်ယုထီၣ်တၢ်လိၣ်ဘၣ်လံာ်ပတံထီၣ်တၢ်ခဲလၢာ်န့ၣ် တၢ်ကက့ၢ်ကဒါက့ၢ်အီၤဒီးတၢ်ဟ့ၣ်အီၤ ၃၀ သီ တုၤလၢ လါဖ့ၣ်တြုၤအါရံၤ ၂ သီ, ၂၀၂၁ န့ၣ်လီၤ. လံာ်ပတံထီၣ်တၢ်တဖၣ်တၢ်မၤန့ၢ်အီၤသ့ဖဲ ပုၤမၤတၢ်ဖိဖိးထၢၣ် အဖိခိၣ်လၢပုၤမၤတၢ်ဖိဂံၢ်ဘါဝဲက့ၢ်တၢ်မၤစၢၤပုၤယဲၤကဘျးအဖိလၢာ်န့ၣ်လီၤ. ကဒီးတဘျီ, တၢ်ဘျးဒိၣ်မးလၢနတၢ်မၤလၢာ်ဂံၢ်လၢာ်ဘါဒီးတၢ်အိၣ်ဒီးတၢ်သးစွံကတုၤဖဲပယုထီၣ်တၢ်လၢတၢ်ဆၢကတီၢ်လၢတၢ်ထံၣ်ဆိပာ်စၢၤတၢ်တသ့တဖၣ်အံၤအကတီၢ်အသိးန့ၣ်လီၤ.

DCSD ဟံၣ်ဖိယိဖိတဖၣ်

ဒ်ပဟံၣ်ဖိယိဖိတဖၣ်ဆၢတံၢ်လၢတၢ်ဖဲက့ၢ်ကဒါက့ၢ်အံၤကမ့ၢ်ဝဲတၢ်ယုထၢလၢအဘၣ်လၢအဝဲသ့ၣ်အဂီၢ်အခါ, ဝံသးစူဆဲးလဲၤက့ၢ်ဖဲပတၢ်အိၣ်ဒီးထီၣ်ကဒါက့ၢ်ပုၤယဲၤသန့ လၢတၢ်ဂ့ၢ်တၢ်က့ၢ်အရၣ်ဒိၣ်ဘၣ်ယုဒီးတၢ်မၤလိမၤဒီးလၢတၢ်မၤအီၤလၢအုထၢၣ်န့ၣ်အဖိခိၣ်, ဝံစီၢ်တီဆူၣ်တၢ်လဲၤတၢ်က့ၢ်, တၢ်ပုၤဖျးတၢ်သိၣ်တၢ်သိသနီတဖၣ်, ဒီးအါန့ၢ်အန့ၣ်တဖၣ်လီၤ. ယဟ့ၣ်ဂံၢ်ဟ့ၣ်ဘါစ့ၢ်ကီးပဟံၣ်ဖိယိဖိတဖၣ်လၢကက့ၢ်ပကမံးတံၢ်တၢ်အိၣ်ဖျိၣ် ဖဲလၢယန့ၢ်အါရံၣ် ၁၁ သီ, ၂၀၂၁, ဖဲ ဂီၤခီ ၁၁:၃၀ န့ၣ်ရံၣ် လၢပုၤတတၢ်ဟ့ၣ်ထီၣ်တၢ်ထံၣ်တၢ်ဆိကမိၣ်တၢ်အိၣ်ဖျိၣ်လၢတၢ်မၤအီၤလၢအုထၢၣ်န့ၣ်အဖိခိၣ်အဂီၢ်န့ၣ်လီၤ. ပကဟ့ၣ်လီၤတၢ်ဂ့ၢ်တၢ်က့ၢ်ချးနံၤချးသီအရၣ်ဒိၣ်ဘၣ်ယုဒီးမဲာ်-သကီး-မဲာ်တၢ်သိၣ်လီၤန့ၣ်လီၤ. နက့ၢ်တၢ်အိၣ်ဖျိၣ်အံၤသ့ဖဲ က့ၢ်ဟ့ၣ်လီၤက့ၢ် ၂၄ လၢ DeKalb ကီၢ်ရၣ်ခိးထံၣ်အပူၤ မ့တမ့ၢ် ဖဲ DSTV လၢအုထၢၣ်န့ၣ်အဖိခိၣ် န့ၣ်လီၤ.

ဖဲမုာ်ယုနံၤ, လၢယန့ၢ်အါရံၣ် ၉ သီ, ပမၤလၢကဝီၤ က့ၢ်တၢ်မၤစၢၤဝဲဒီးခိၣ်မုာ်နံၤ (School Resource Officer Day) န့ၣ်လီၤ. ပစံးဘျးဘၣ်ပက့ၢ်တၢ်မၤစၢၤဝဲဒီးခိၣ်တဖၣ်လၢအဝဲသ့ၣ်အတၢ်ဟ့ၣ်လီၤသးမၤတၢ်လၢပပုၤက့ၢ်ဖိတဖၣ်, ပုၤမၤတၢ်ဖိ, ဟံၣ်ဖိယိဖိ, ဒီးပုၤတတၢ်တဖၣ်အတၢ်ပုၤဖျးအဂီၢ်န့ၣ်လီၤ.

လၢခံကတၢ်, ပပုၤမၤလိတၢ်ဖိတဖၣ်, ပုၤမၤတၢ်ဖိတဖၣ်, ဟံၣ်ဖိယိဖိတဖၣ်အါဂၤ ထံၣ်ဘၣ်ဝဲဒၣ်ထံဖိကီၢ်ဖိတအိၣ်ဒီးတၢ်ကၢ်တၢ်ကျၢၤတနံၤအံၤမ့ၢ်လၢပထံကီၢ်တၢ်အိၣ်ဖျိၣ်ဘျီဒိၣ်လီၤဘၣ်လၢတၢ်ကတီၢ်ဒုၣ်န့ၣ်အဖိလၢာ်အယိၣ်န့ၣ်လီၤ. တၢ်အိၣ်ဖျိၣ်တဖၣ်အံၤမ့ၢ်တၢ်ကီၢ်တၢ်ခဲဒီးလီၤပုၤလီၤဖုးလၢပပုၤမၤလိတၢ်ဖိသးစၢ်တဖၣ်အဂီၢ်န့ၣ်လီၤ. ပျဲပစူးကါတၢ်ဆၢကတီၢ်အံၤလၢကဒိကန့ၣ်ဒီးဒုးအိၣ်ထီၣ်တၢ်ဟံးသးလၢအဂ့ၢ်ဒီးဒိကန့ၣ်တၢ်တၢ်ပိၣ်တဲသကီးဘၣ်ယုဒီးတၢ်ထံၣ်တၢ်ဆိကမိၣ်လၢအလီၤဆိလီၢ်သးတဖၣ်အဂီၢ်န့ၣ်လီၤ. ဖဲပလဲၤခိဖျိဘၣ်တၢ်တၢ် ၂၀၂၀ ဝံအလီၢ်ခံ, ပပုၤက့ၢ်ဖိတဖၣ်လိၣ်ဘၣ်ပတၢ်ဆိၣ်ထွဲမၤစၢၤဒီးတၢ်လီၢ်အပူၤဖျးလၢတၢ်ဟ့ၣ်ခိဟ့ၣ်နီၤလီၤတၢ်ဂ့ၢ်ကီၢ်ဒီးတၢ်ထံၣ်တၢ်ဆိကမိၣ်တဖၣ်အဂီၢ်န့ၣ်လီၤ.

ယမုာ်လၢက့ၢ်ဖိန့ၣ်လၢအဂ့ၢ်လၢ ၂၀၂၁ န့ၣ်အပူၤဒီးဟ့ၣ်ဂံၢ်ဟ့ၣ်ဘါပပုၤတတၢ်လၢအဂ့ၢ်တဖၣ်လၢကလဲၤထီၣ်ဆူညါဒီးလဲၤထီၣ်လဲၤထီၣ်န့ၣ်အလီၢ်န့ၣ်လီၤ.

နနီၣ်ဂံၢ် #1 ပုၤဟ့ၣ်ဂံၢ်ဟ့ၣ်ဘါတၢ်အိၣ်ဒီး.

Cheryl Watson-Harris